

လံာ်ပတံထီၣ်ဘၣ်သးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလံာ်ကဘျး

တၢ်ဆီၣ်ထွဲယုာ်မ့တမ့ၢ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်အတၢ်ပျဲလံာ်ပတံထီၣ်



နကတၢ်သ့ၣ်ပာ်သးဘၣ်သးတၢ်ဆၢန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်တဖၣ်လၢကျဲအါဘိအပူၤလီၤ.ဘၣ်တဘျီနဒီးန့ၣ်လံာ်ပရၢလၢလံာ်ဒါအပူၤ.နကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ကစီၣ်လၢန့ၣ်လီၤလံာ်တၢ်ကစီၣ်အပူၤမ့တမ့ၢ်တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤလၢတၢ်ကွဲးလီၤအိၣ်လၢသ့ၣ်ဘၣ်အလီၤလၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အလီၤကသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.မ့တမ့ၢ်ဘၣ်တမ့ၢ်,နဟံၣ်ခိၣ်ဟံၣ်ယၢမ့တမ့ၢ်ပုၤလၢအကသ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်တၢ်တဖၣ်ကဟဲဆူနအိၣ်လၢကတၢ်ပိၣ်အဲၣ်သ့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဂီၢ်ကသ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.

ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ဖဲနသ့ၣ်ညါအဆိကတၢ်တဘျီ,နထီၣ်အိၣ်သ့ၣ်လီၤ.တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤမ့ၢ်မၤတၢ်တၢ်န့ၣ်တမ့ၢ်,နထီၣ်အိၣ်သ့ၣ်လီၤ.နဆီၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢနကပတံထီၣ်နတၢ်ဘၣ်သးလၢတၢ်ဆၢန့ၣ်အံၤအဖီခိၣ်သ့ၣ်လီၤ.တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလံာ်ကဘျးအံၤဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်သးဒီးတၢ်လၢနကဘၣ်ဆီၣ်မိၣ်အိၣ်ဖဲနမ့ၢ်ဆီၣ်မိၣ်ထီၣ်လၢနကပတံထီၣ်လံာ်ပျဲလၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဂီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ကျဲအကါဒိၣ်အိၣ်ခံပတီၢ်လၢနကပတံထီၣ်လံာ်ပျဲလၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဂီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ကျဲအပတီၢ်(၁)-ဆီၣ်မိၣ်ထီၣ်ဘၣ်သးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်ဆၢန့ၣ်အံၤကမၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးန့ၣ်သ့ၣ်လၢကျဲၣ်လဲၣ်

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢလံာ်ပတံထီၣ်အပူၤအံၤ(ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖၣ်)နထံၣ်န့ၢ်အိၣ်ဖျါအံၤအန့ၣ်အပူၤဖျါ [Greenlight Portal](#) ,ဒီးကိၣ်ကးကရၢအဲၣ်ဒီးတဖၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.နကဘၣ်ကွၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤဒီးကျဲးစးကွၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတၢ်ဆၢန့ၣ်အိၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ.နကအဲၣ်ဒီးထီၣ်ဒုးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်အံၤအဒုၣ်စးဒီးအထီၣ်လၢကတၢ်တၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်တဖျါလၢတၢ်ဆၢန့ၣ်အံၤအံၤကမၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးနဟံၣ်ဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.နမ့ၢ်ထံၣ်လၢကကီၢ်ခဲလၢနကန့ၢ်ဟံၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤမ့တမ့ၢ်လံာ်ပတံထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်.သံကွၢ်ကိၣ်ကးကရၢအပူၤရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်ဖိလၢကတၢ်ဖျါလီၤတၢ်လံာ်ပတံထီၣ်အံၤအဂီၢ်အကျိၤဆူနအိၣ်တက့ၢ်.

ဆိကမိၣ်ထီၣ်တၢ်မနုၤအကါဒိၣ်လၢနဟံၣ်အဂီၢ်ဒီးလံာ်ပတံထီၣ်လၢတၢ်ဆၢန့ၣ်အံၤအံၤကမၤဘၣ်ဒိန့ၣ်လဲၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.တၢ်သံကွၢ်လၢနကသံကွၢ်လီၤနသးတဖၣ်ကပၣ်ယုာ်-

- တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်တဖျါလၢတၢ်ဆၢန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအကဒုကလီၤဘၣ်နဟံၣ်လီၤခံတၢ်လီၤ,ပဲတြီဖဲမ့တမ့ၢ်ကရၢအပူၤလဲၣ်.
- ယနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး.အပဲတြီဖဲဒိၣ်တဖၣ်ကကွၢ်လီၤတၢ်ဆူယကရၢအပူၤမ့တမ့ၢ်ယတၢ်အိၣ်သကိးအဒီးအါ.

- တၢ်ဆၢန့ၣ်လၢတၢ်ကမၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အံၤတၢ်ကလုာ်သိၣ်သတြးဘးလီၤကအိၣ်ခါ.တၢ်ဆၢန့ၣ်အဂီၢ်ခဲလၢတၢ်ကဆီၣ်မိၣ်လၢအဂီၢ်တဖျါတၢ်မၤတၢ်ဆၢတံးဒီးအခါ,ဘၣ်ဆၢတၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်ပဲတနီၤလၢတၢ်ဆၢန့ၣ်အပူၤအံၤကိၣ်ကးကရၢကပၢဆၢအိၣ်ကမၤတဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆၢတံးတဖၣ်တၢ်မၤအိၣ်သ့ၣ်လဲၣ်ပတံထီၣ်အတၢ်ဘျီအပူၤဒီးတၢ်ဆၢတံးအတၢ်ဟံးစုန့ၣ်ကျဲတဖၣ်ဒီးအဖီခိၣ်ဒီးသန့ၣ်ထီၣ်အသးဘၣ်မနုၤလၢတၢ်ပျဲအံၤတၢ်လိၣ်မၤအိၣ်လၢအခိၣ်ထံးခိၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အဒိ,တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်ပျဲအံၤတၢ်မ့ၢ်လိၣ်ဒုၣ်ထဲကမၤစ့ၢ်လီၤတၢ်ဟံၣ်သိလုၣ်အလီၤ.အဒိ,တၢ်ဆၢဟံၣ်,မ့မ့ၢ်န့ၣ်အသးတမ့ၢ်ကိၣ်ကးကရၢကဂ့ၢ်လိၣ်မ့တမ့ၢ်ဖိၣ်ယံးတၢ်ဂ့ၢ်အဂၤတခါဒ်တၢ်သ့ၣ်အိၣ်အသးတသ့ၣ်ဘၣ်လီၤ.ကိၣ်ကးကရၢကဆီၣ်မိၣ်န့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ထဲအဘၣ်သးဒီးတၢ်ဟံၣ်သိလုၣ်အလီၤဒီးသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤအံၤကတဲန့ၣ်ဘၣ်မနုၤတၢ်ပျဲလဲၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်အိၣ်တၢ်လိၣ်မၤအိၣ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ်အဂၤလၢတၢ်ဆီၣ်မိၣ်န့ၣ်အဂီၢ်တသ့တဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်အလံာ်ပတံထီၣ်အပူၤပၣ်ယုာ်-

- တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖျါအံၤအလုာ်အပူၤလီၤမူၤလီၤမာ်
- ပုၤဒ်လဲၣ်တကလုာ်လၢအကဟဲန့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးဖဲတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အံၤအပူၤ
- လၢပသိၣ် (asbestos) အတၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ်တဖၣ်(တၢ်မ့ၢ်တၢ်ကျိၤလံာ်ပသိၣ်တၢ်ကမ့ၢ်ကမိၣ်)တဖၣ်န့ၣ်ကလိၣ်ဘၣ်ပုၤလၢအမၤလီၤပုၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်လၢအဟံးလံာ်ယံးယာ်တဖၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤအိၣ်လၢကလိၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါဝဲဒ်ကထီၣ်ရဲၣ်တၢ်မၤလီၤအတၢ်ပူၤဖျါ (Worksafe Victoria)လၢအဲၣ်သ့ၣ်အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤလၢကတၢ်ကျိၤလံာ်ပသိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်န့ၣ်န့ၣ်အံၤသ့ၣ် [Hobsons Bay Website](#)) န့ၣ်လီၤ.

- မုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်အတၢ်ပြုၤလီၤအသးသံကွၢ်နတံၤသကိး,ဟံၣ်ခိၣ်ဟံၣ်ယၢမ့တမ့ၢ်မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်ထီၣ်ပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်ဖိတဖၣ်လၢအတၢ်ထံၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဖီခိၣ်လဲၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.နသံကွၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤပတံထီၣ်တၢ်ဖိမ့တမ့ၢ်အဲၣ်သ့ၣ်အခါဒီးတဖၣ်လၢကထံၣ်လိၣ်ဒီးန့ၣ်လၢကတၢ်ပိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအဂီၢ်သ့ၣ်.ဘၣ်ဆၢအဲၣ်သ့ၣ်ယုာ်ထဲသ့ၣ်လၢတထံၣ်လိၣ်ဒီးန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပတီၢ်(၂)-ကတီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢကဆၢန့ၣ်အံၤပတံထီၣ်အိၣ်ဆူကိၣ်ကးကရၢအဆီၣ်နမ့ၢ်ဆၢတံးလၢနကအဲၣ်ဒီးပတံထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်မ့တမ့ၢ်လံာ်ပရၢလၢတၢ်ဆီၣ်ထွဲအဂီၢ်န့ၣ်.ကဘၣ်မ့ၢ်လံာ်ကွဲးအသးဒီးကပၣ်ယုာ်နမ့ၢ်ဒီးလီၤအိၣ်ဆိးထံးတပူၤလီၤ

ဒီးတၢ်ဂၢ်ဆူၤန့ၣ်လၢတၢ်ကတုၤထီၣ်ဘျီထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အံၤကမၤဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးန့ၣ်ဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.န့ၣ်ပျီထီၣ်န့ၣ်တၢ်ဘၣ်ယီၣ်ဘၣ်ဘျီထီၣ်သ့ၣ်ဖျိသ့ၣ်ကိၣ်ကးကရၢအတၢ်ပျဲးအလံာ်တက့ၢ်(Council's Greenlight Portal),ဒီးန့ၣ်လံာ်တက့ၢ်လၢတၢ်ထီၣ်အဂီၢ်ဖဲ

ကိၣ်ကးကရၢအပုၤယဲၤအပူၤ.မ့ၢ်တမ့ၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်လံာ်ပရၢတဘျီလၢကဟံးပျီထီၣ်န့ၣ်တၢ်ဘၣ်ယီၣ်ဘၣ်ဘျီထီၣ်အဂီၢ်လီၤ.

န့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်န့ၣ်လံာ်ဆူၤန့ၣ်အံၤတဘျီလၢလၢသ့ၣ်တချ့းတၢ်မၤတၢ်ဆၢတံာ်လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်ဒီးအခါန့ၣ်လီၤ.ဖဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်အံၤတၢ်ရၤဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလီၤအီၤအကူၤအအိၣ်.ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအီၤလံာ်တစ့,မ့ၢ်န့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်န့ၣ်တၢ်ကဟံးပျီထီၣ်အံၤလၢတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအလီၤကမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢန့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်န့ၣ်တၢ်ဆူၤန့ၣ်အံၤဆူၤကိၣ်ကးကရၢအအိၣ်ဆံးယံာ်လဲၣ်.ဖဲန့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်တၢ်ဆူၤန့ၣ်အံၤတဘျီလၢလၢတချ့းလၢကိၣ်ကးကရၢမၤတၢ်ဆၢတံာ်ဒီးအခါဘၣ်ဆၢန့ၣ်လီၤ.န့ၣ်မ့ၢ်ဆူၤန့ၣ်လံာ်ပတံၢ်ထီၣ်လံာ်တစ့,န့ၣ်ကမ့ၢ်လံာ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဘျီလၢကဟံးပျီထီၣ်န့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးန့ၣ်လၢန့ၣ်လံာ်ဆူၤန့ၣ်တဘျီအံၤကိၣ်ကးကရၢဒီးန့ၣ်ဘၣ်လံာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.ကိၣ်ကးကရၢကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဖျိကိးလၢအတၢ်ဆၢတံာ်ဖျိအံၤမ့ၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်မ့ၢ်လံာ်ပရၢအပူၤဒီးသန့ၣ်ထီၣ်အသးလၢန့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်အီၤလဲၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်မ့ၢ်ထီၣ်တခါန့ၣ်ကအိၣ်ဒီးဒုးန့ၣ်ပျီလၢတၢ်ဆူၤန့ၣ်အံၤတၢ်ဆိတလဲအီၤသ့ၣ်ဒ်သိးတၢ်တူၢ်.လီၤအီၤကသ့ၣ်အဂီၢ်လီၤ.ခဲခိၣ်လၢမ့ၢ်တူၢ်လီၤလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်ဒီးန့ၣ်တဘျီယီၣ်ဘၣ်ဘျီထီၣ်ဘၣ်ယံးလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်အံၤတခါ,န့ၣ်ကွဲးလံာ်ဆူၤကိၣ်ကးကရၢအအိၣ်လၢန့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤခဲလၢတၢ်ထီၣ်အံၤအဂီၢ်တခါ,တၢ်တဒုးသ့ၣ်ညါလၢန့ၣ်လီၤလၢတၢ်ဆၢတံာ်အဂ့ၢ်ဘၣ်ဒီးန့ၣ်တၢ်ဆူၤန့ၣ်တၢ်ယံာ်လၢန့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်ကညးဖဲန့ၣ်တဘျီသ့ၣ်တၢ်ဆၢတံာ်အံၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂၢ်ဆူၤန့ၣ်အဂီၢ်အဂၤတဖၣ်လၢန့ၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ယးကမၤတၢ်ဆူၤန့ၣ်အဂီၢ်-

တၢ်ဂၢ်ဆူၤသ့ၣ်
တၢ်ဆူၤန့ၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘျီထီၣ်အတၢ်ပျဲးလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်အံၤမ့ၢ်ပဒိၣ်အလံာ်တီၢ်လံာ်မိအယီၤမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢပုၤကိးဖုဒဲးကကွၢ်ဘၣ်လံာ်ဆူၤန့ၣ်အံၤဒ်သိးအဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်စံးဆၢကသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.လံာ်အံၤအတၢ်တၢ်ဖျိထီၣ်အတၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤအပူၤကိးဖုဒဲးအအိၣ်ပၣ်ယုၤလၢအပတံၢ်ထီၣ်တၢ်ဂၢ်.ပုၤအဂၤလၢဆူၤန့ၣ်တၢ်ဂၢ်ဒီး

Victorian Civil and Administrative Tribunal (VCAT) ကရၢန့ၣ်လီၤ.

လံာ်ပတံၢ်ထီၣ်တၢ်ဂၢ်

န့ၣ်မ့ၢ်ဆူၤထီၣ်လံာ်ပတံၢ်ထီၣ်အံၤ,တၢ်ဆဲးကျိးခဲလၢတၢ်ကဆူၤအီၤဆူၤဒီးအိၣ်ဆိးလီၤအခိၣ်ထံးတဖျါလၢလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.မ့ၢ်ပုၤတဂၢ်စုၣ်စုၣ်အမူၤအခါလၢကဒုးသ့ၣ်ညါပုၤလၢအန့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်ကိးဖုဒဲးဒီးအိၣ်လၢလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်အပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ.ပုၤဆဲးလီၤအမံၤလၢလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်အပူၤအံၤမ့ၢ်အိၣ်အါဂၢ်ဘၣ်ဆၢလံာ်ပတံၢ်ထီၣ်အံၤတၢ်ပနီၣ်အီၤဒ်အမ့ၢ်တၢ်ဆူၤန့ၣ်ထဲတခါခိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂၢ်လၢအမၤဆိအသး

တၢ်ဂၢ်ဟံးပျီထီၣ်တခါစုၣ်စုၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဟံးပနီၣ်အကံၢ်အစီၣ်ဒဲးဒီးသန့ၣ်ထီၣ်အသးလၢတၢ်မၤယံးအတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်လီၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်ဘျီအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်လီၤကဝီၤ.အဒိၣ်အလံာ်ဒီးအက့ၢ်အဂီၢ်လၢကျဲၤမ့ၢ်ခိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးသိလုၣ်အလီၤတၢ်လိၣ်ဘၣ်ခဲလၢတၢ်ကဘၣ်ဆိမိၣ်ထီၣ်အံၤလၢတၢ်ဂၢ်ဆူၤန့ၣ်အံၤတၢ်ကဆိၣ်ထွဲအီၤအဂီၢ်ခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂၢ်လၢတၢ်မ့ၢ်ကါအီၤတကလုၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘျီထီၣ်အံၤတၢ်တဆိၣ်ထွဲအီၤလၢတၢ်လီၤအဂၤဖဲမ့ၢ်န့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်ကဝီၤအံၤန့ၣ်အဖီပညိတမ့ၢ်လၢတၢ်ဆူၤန့ၣ်တမံၤယီၤအံၤတဘျီဘျီဒီးဘၣ်ခါလၢတၢ်လီၤအဂၤတတီၤန့ၣ်ဘၣ်လီၤ.

ကမံးတံးတဖုလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဆိအဂီၢ်

တၢ်ဂၢ်ထီၣ်ခါမ့ၢ်အိၣ်အါန့ၣ်ယိးခါန့ၣ်.တၢ်ဆူၤန့ၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဘျီထီၣ်အံၤအဂီၢ်တၢ်ကဆူၤပလီၤအီၤဆူၤညါတပတံၢ်ထီၣ်ဆူၤကမံးတံးတဖုလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဆိ(Special Planning Committee) (SPC)အအိၣ်လၢတၢ်ဆၢတံာ်အဂီၢ်,လၢကအိၣ်ဒီးကိၣ်ကးကရၢအပူၤပလီၤဆူၤန့ၣ်ဒီးသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ကွဲးမ့ၢ်န့ၣ်လၢလၢန့ၣ်ထီၣ်ဒိကန့ၣ် SPC တၢ်အိၣ်ဖျိဒီးတဲဘၣ်ယးတၢ်လၢန့ၣ်တအါလီၤတူၢ်လီၤတသ့လၢတၢ်ဂၢ်ဆူၤန့ၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.လံာ်ပတံၢ်ထီၣ်တနီၣ်လၢကကဲထီၣ်တၢ်ဂၢ်လီၤဘျီထီၣ်သ့.မ့ၢ်တမ့ၢ်ပၣ်ယုၤတၢ်ဘျီအတၢ်ဆၢတံာ်လၢအဒိၣ်အမ့ၢ်အသိးအံၤ.တၢ်ကဆူၤခိအီၤလၢ SPCဆူၤကိၣ်ကးကရၢအတၢ်အိၣ်ဖျိလၢတၢ်ဆၢတံာ်အဂီၢ်န့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.လၢကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂၢ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်ယးဒီး SPC အဂီၢ်န့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်အီၤသ့ဖဲ*ကိၣ်ကးကရၢအပုၤယဲၤအပူၤ* န့ၣ်လီၤ.

ယကပတံၢ်ယုကညးကိၣ်ကးကရၢအတၢ်ဆၢတံာ်အံၤသ့ၣ်ခါ.

န့ၣ်မ့ၢ်ပတံၢ်ထီၣ်တၢ်ဂၢ်အံၤဒီးကိၣ်ကးကရၢမ့ၢ်ပျီလၢကတူၢ်လီၤတၢ်ဆူၤန့ၣ်အံၤတခါ,လံာ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလၢတၢ်ပျဲးအံၤတၢ်ကဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢကပျဲးန့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်ယုကညးတၢ်ဂၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ပတံၢ်ထီၣ်ယုကညးအံၤတၢ်ကိးစ့ၢ်ကိးအီၤလၢ “တၢ်ပတံၢ်ထီၣ်လၢတၢ်ကွၢ်ကဒါအဂီၢ်”ဒီးတၢ်ကဘၣ်ပတံၢ်ထီၣ်အီၤဆူၤ VCAT အအိၣ်လၢ ၂၁သိအတၢ်ပူၤဖဲကိၣ်ကးကရၢမၤအတၢ်ဆၢတံာ်အံၤန့ၣ်လီၤ.ဒ်ပုၤဆူၤန့ၣ်တၢ်ဖိတဂၤအသိး,တၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်ဖဲန့ၣ်ပတံၢ်ထီၣ်ယုကညးအံၤတၢ်ပတံၢ်ထီၣ်အီၤအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပတံၢ်ထီၣ်ယုကညးအံၤပၣ်ယုၤတၢ်ထီၣ်ဒိကန့ၣ်တၢ်ဂၢ်ဖဲကိၣ်ကးကရၢအခါစး,ပုၤလၢအဆူၤန့ၣ်တၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤပတံၢ်ထီၣ်တၢ်ဟံးပျီထီၣ်အတၢ်ဂၢ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ဆူၤကရၢဖိသဘျီတဖုအအိၣ်.မ့ၢ်တမ့ၢ် VCAT အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဂၢ်တၢ်ကျဲၤလီၤတၢ်လၢကပတံၢ်ထီၣ်ယုကညးဒ်လဲၣ်ဒီးဆၢကတီၢ်ဖဲလဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပၣ်ယုၤဖဲတၢ်ဆၢတံာ်အလံာ်ကဘျီအလီၤခဲတကပလၢန့ၣ်ဒီးန့ၣ်အီၤလၢကိၣ်ကးကရၢအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးယုထီၣ်အါထီၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ကတီၢ်တၢ်ဒီးကိၣ်ကးကရၢအပူၤရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်.ဝံသးစ့ၢ်ကိး 9932 1000မ့ၢ်တမ့ၢ်အံၤမုလ် townplanning@hobsonsabay.vic.gov.au တက့ၢ်.